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ABSTRACT: In this study, eight different wild weeds [Atriplex lindleyi Moq. subsp. inflata (F. 

Muell) P.G., Chenopodium album, Hyoscyamus muticus, Mesembryanthemum nodiflorum, Pluchea 

dioscoridis, Senecio squalidus, Zygophyllum qatarense and Amaranthus ascendens] and four yeast 

isolates [Pichia guilliermondii ATCC 9058, Saccharromyces servicaea, Candida albicans ATCC 10231 

and Saccharromyces sp.] were evaluated against root-knot nematodes (RKNs) under laboratory and 

greenhouse conditions. The ability of weeds and yeasts to inhibit egg-hatching and kill second-stage 

juveniles (J2s) was tested at different exposure periods (24-48-72-120-168 hrs) under laboratory 

conditions. Weeds and yeasts were evaluated against RKNs on tomato plants under greenhouse 

conditions as soil amendments. Weeds in different forms (powder - fresh and aqueous extracts) were 

added with different concentrations (1, 2 and 4% of soil weight), while yeasts at different application time 

(one week prior, one week post and at the same time of seedlings transplanting) were also added with the 

same concentration. Results revealed that under laboratory conditions, the weed A. lindleyi (Moq.) subsp. 

inflata (F. Muell) P.G. and the yeast P. guilliermondii ATCC 9058 was the most effective in egg-hatching 

inhibition and J2s mortality. Under greenhouse conditions, all treatments significantly affected nematode 

parameters (galls, egg masses, females and J2s/250g soil, gall index, nematode final population and 

reproduction factor) and promoted growth parameters (shoot and root fresh weights, shoot and root 

lengths as well as plant dry weight) over the control. Activities of two enzymes (peroxidase and 

polyphenol oxidase) were increased by all treatments compared to the control. The most effective 

concentration of both weeds and yeast isolates was (4%), followed by (2%), while (1%) was the least 

effective. The most effective application form of weeds was (powder), followed by (fresh), while 

(aqueous extract) was the least effective. The most effective application time of yeasts relative to 

seedlings transplanting was one week prior, followed by at the same time while one week post was the 

least effective. Atriplex lindleyi (Moq.) subsp. inflata (F. Muell) P.G. and P. guilliermondii ATCC 9058 

showed the highest efficiency in reducing nematode parameters and increasing growth parameters. 

Combining P. guilliermondii ATCC 9058 with the powder form of A. lindleyi (Moq.) subsp. inflata (F. 

Muell) P.G. one week prior seedlings transplanting at 4% of soil weight for both treatments achieved a 

close percentage in reducing nematode parameters to Nemaphos which recorded 100% reduction, but the 

combination proved to be more effective than separately and enhanced plant growth parameters much 

greater than Nemaphos. The most effective treatments can be used as biocontrol agents against 

Meloidogyne spp. even separately or combined, which is considered promising results. 
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ً الطواغن. عنوان الرسالة: يًواجىدا جعمذ الجزوس عل ً هكافحة   جميين بعط الحشائش البشية وبعط عضلات الخوائش ف

ً عيذ أحوذ  اسم الباحـث :  ًافععلاء أحوذ عل

 فً العلىم الضساعية هاجغحيش  العلمية:الدرجة 

بٌات  القسم العلمى : بًات( الضساعيال  )أهشاض 

 41/6/2023 الكلية:تاريخ موافقة مجلس 

 ، كلية الضساعة، جاهعة الوٌىفية أعحار أهشاض الٌبات      الشىادفً هٌصىس هىعًأ.د.  لجنة الإشراف:

 
 ، كلية الضساعة، جاهعة الوٌىفيةأعحار أهشاض الٌبات      ذيــــــــــ.د. هجذي الغيذ ههأ

 
 جاهعة الوٌىفية الضساعة،، كلية الوغاعذ أعحار أهشاض الٌبات     شـــــسهعاى عبذ الوٌعن بك د.

 الملخص العربى

خوممائش هعوليمما وجحمث اممشوة الصمىبة الضساعيممة فممً  أسبعممة عمضلات واخحبماسجمن جميممين نواًيمة أًممىال همي الحشممائش البشيممة 

حشيشممة  ،حشيشممة الش مم  -:كالحمماليوكاًممث الحشممائش  .Meloidogyne sppالوكافحممة الحيىيممة ظممذ ًيومماجىدا جعمممذ الجممزوس 

حشيشممة عممشة ، حشيشممة الشغممشيػ، حشيشممة صةممشش الشممي  ،حشيشممة البشًممىة، حشيشممة الساعممى ، الغممكشاىحشيشممة ، سبيحالممض

 ,Pichia guilliermondii ATCC 9058, Candida albicans ATCC 10231         عضلات الخومائش:بيٌوا ، الذيك

Saccharromyces servicaea, ,  الصىسش الحجاسية .Saccharromyces spp.  

 علمً فحمشات البماًيلذسش الحشائش والخوائش علمً جببميػ فممظ بميط ًيوماجىدا جعممذ الجمزوس ولحم  يشلمات الطمىس  اخحباسجن 

 ، وكاًث أفع  هعاهلة فً الحشائش ةً حشيشمة الش م  .جحث اشوة الوعو  (عاعة 064 - 020 - 22 - 44 - 24)هخحلفة 

أعلمً كفماءش فمً  حيم  أاهشجما   P. guilliermondii ATCC 9058بيٌوا الوعاهلة الأفع  فً الخوائش كاًث عضلمة الخويمشش 

 ًً.جببيػ فمظ البيط وأعلً ًغبة هىت ليشلات الطىس البا

أظميفث الحشمائش  .جن جميين الحشائش والخوائش ظذ ًيواجىدا جعمذ الجزوس علً هحصى  الطواغن داخ  الصمىبة الضساعيمة

 (هي وصى الحشبة %4، 2، 0هغحخلص هائً( بحشكيضات هخحلفة ) -غاصجة  - كوعاهلة جشبة فً صىس هخحلفة )هغحىق هجفف

أعمبىل بعمذ ، فمً ًفمظ جىليمث الضساعمة، حات هخحلفمة )أعمبىل لبم  الضساعمةأظيفث  الخوائش بٌفظ الحشكيضات لكي فً جىليولذ 

% 4أاهشت الٌحائج أى أفع  هعاهلة فً الحشائش ةً حشيشة الش   فمً صمىسش هغمحىق هجفمف بحشكيمضةزا ولذ  .الضساعة(

همي وصى  %4بحشكيمض P. guilliermondii ATCC 9058بيٌوما أفعم  هعاهلمة فمً الخومائش ةمً العضلمة    ،هي وصى الحشبمة

أعلً كفاءش فً خفط جويع الوعاييش الٌيواجىدية وصيادش جويع الصمفات  حي  أاهشجا   بأعبىل،الحشبة عٌذ إظافحها لب  الضساعة 

 بىلً فيٌى  أوكغيذيض(.  -الخعشية وصيادش ًشاغ إًضيوات الأكغذش )بيشوكغيذيض

% همي وصى الحشبمة لكم  4بحشكيمض ) P. guilliermondii ATCC 9058دهجث حشيشمة الش م  بصمىسةا الوخحلفمة همع 

% خفط لجويمع الوعماييش 000حمك هبيذ ًيوافىط  .هٌهوا( وجوث هعاهلة الحشبة لب  أعبىل هي الضساعة هماسًة بوبيذ ًيوافىط

% لب  الضساعة بأعبىل فمً صمىسش هغمحىق هجفمف همي حشيشمة 4هباششش الوعاهلة الوذهجة الوعافة بحشكيض يليهالٌيواجىدية و

بيٌوما جفىلمث الوعاهلمة الوذهجمة علمً الوبيمذ الٌيوماجىدي فمً صيمادش  ، P. guilliermondii ATCC 9058الش م  همع العضلمة 

  جويع الصفات الخعشية لٌباجات الطواغن. 
 

 

 

 

 

 

 


